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NAISS – Nationell akademisk infrastruktur för superdatorer i Sverige  
 

     

      
 

 

Styrgruppen för NAISS - Nationell akademisk infrastruktur 
för superdatorer i Sverige  

 

Tid: Tisdag 2024-11-12 kl.09.00-11.00 

Lokal: Digitalt via Zoom 

 

Närvarande: Ledamöter:  

 Jan-Eric Sundgren Ordförande 
 Erik Lindahl Kungliga Tekniska Högskolan 
 Anders Ynnerman Linköpings universitet (t o m kl.09.40) 
 Marianne Sommarin 

Thorsten Mauritsen 
Umeå universitet 
Stockholms universitet (t o m kl.10.10) 

 Bengt Persson Uppsala universitet (t o m kl.10.20) 
 
 Övriga:  

 Björn Alling Tillförordnad föreståndare (ej punkt 8) 
 AnnaCarin Hallin Styrgruppens sekreterare 
   
 

Ej närvarande: Ledamöter:  
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1. Mötets öppnande och godkännande av föredragningslistan 

 Ordföranden öppnar mötet och hälsar alla välkomna. 
 

2. Adjungerade personer 

 Björn Alling och AnnaCarin Hallin adjungeras till mötet. 
 

3. Val av justerare 

 Erik Lindahl utses att jämte ordföranden justera protokollet. 
 

4. Föregående mötesprotokoll 

Föregående mötesprotokoll läggs till handlingarna. 
 

5. 

Information  

Rapporter 

a) Verksamhetsrapport (Björn) 

Den löpande verksamheten fungerar bra och utan större incidenter.  

Dardel är slutgiltigt godkänt efter driftstopp pga problem med lagrings-
systemet. Rackham stängs ner i alla delar utom för känsliga data och 
användare flyttas till Dardel. Förseningen med att hantera lagrings-
ansökningar på Dardel kommer att lösas i närtid av PDC på Kungliga 
Tekniska Högskolan (KTH). 

Filialavtalen med Linköpings universitet (LiU) och Umeå universitet 
(UmU) är signerade och båda lärosätena har utsett sin filialpersonal. 
Chalmers förväntas att inom kort också signera sitt filialavtal och utse 
sin filialpersonal. Möte är inplanerat med Uppsala universitet (UU) ang 
detaljer i avtalet.   

Avgiften för 2023 och 2024 är nu betald av alla lärosätena.  
 
b) AI Factory-ansökan (Erik) 

Ansökan är inlämnad till EuroHPC JU den 4 november med en budget 
på 40 miljoner euro för hårdvara över 5 år och 20 miljoner euro för 
personal över 3 år. Budgeten för personal delas till lika delar av RISE 
och LiU med planering för ca 23 heltidsanställda hos vardera parten, 
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med möjlighet att också använda andra NAISS-parter. EuroHPC JU har 
meddelat att man kommer lämna besked inom två månader från in-
lämningsdatum. 
 
c) Arrhenius (Björn) 

RFP med tekniska specifikationer, ”benchmarks” etc är nu skickad till 
utvalda leverantörer med deadline den 31 januari 2025.  

Ombyggnad av datorhallen fortsätter enligt tidsplan även efter byte av 
projektledare hos fastighetsägare Akademiska Hus. Ett möte mellan 
Akademiska Hus och LiU:s fastighetsavdelning om ombyggnaden av 
datorhallen kommer ske fredagen den 16 november. Styrgruppen 
kommer att delges konklusionerna från detta möte. 
 
d) Övrigt 

LiU kommer under november att utse nya ledamöter till styrgruppen för 
de som slutar vid årsskiftet. Tillsättningen sker efter förankring i URFI.  

6. Arbetet med mångfaldsplan och kommunikationsplan (Erik) 

Information, 
diskussion 
 

Information och diskussion om förslaget till ”Plan för aktiva åtgärder för 
att förhindra diskriminering och främja mångfald, rättvisa och 
inkludering” (översatt från engelska) som ska beslutas vid kommande 
styrgruppsmöte. 

Utkast till kommunikationsplan kommer inom kort att skickas till styr-
gruppen för genomgång och beslutas vid kommande styrgruppsmöte. 

7. Budgetläget 2025 och framåt (Björn) 

Information, 
diskussion 

Budgeten för Arrhenius var ursprungligen för helår 2025–2029, men i 
och med att leverans kommer ske först till hösten 2025 skjuts 
kostnaderna för drift och avskrivningar till motsvarande belopp framåt 
med ungefär ett halvår.  
 
För att fortsätta NeIC-samarbetet efter att Vetenskapsrådet har minskat 
sin finansiering, är NAISS berett att betala 250.000 kr per år. Styr-
gruppen beslutar att godkänna denna kostnad. 
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8. Biträdande föreståndare för NAISS 

Beslut 
 

Dnr: LiU-2024-05497 
Föredragande: Jan-Eric Sundgren 

Styrgruppen beslutar enligt förslag.  

9. Vetenskapsrådets kommande utvärdering av NAISS (Björn) 

Information, 
diskussion 

Vetenskapsrådet (VR) planerar att under hösten 2025 fatta beslut om 
fortsättning för NAISS från 2027 och framåt. Ansökan härom ska därför 
skickas in till VR före sommaren 2025.  
 
Dessförinnan planerar VR en internationell utvärdering av NAISS med 
underlag inkomna före årsskiftet. Björn Alling har till Rådet för 
forskningens infrastrukturer (RFI) föreslagit att denna tid förlängs till 
den 31 januari 2025 för att kunna inkludera hela 2024 års användar-
statistik och även årsberättelsen för 2024. 
 

10. Möjligt samarbete med Scania (Björn) 

Information, 
diskussion 

Scania har under lång tid haft stort samarbete med PDC på KTH och 
viss egen finansiering i Dardel. Scania vill förnya sina beräknings-
resurser från den 1 januari 2027 och fortsätta samarbetet med den 
akademiska infrastrukturen. Strategiskt beslut kring möjliga lösningar 
kommer att tas kommande styrgruppsmöte. 
 

11. 

 
Information, 
diskussion 

Datum för NAISS User Forum och All-Hands meeting 2025 i 
Göteborg 

Styrgruppen beslutar att separera eventen och förlägga All-hands 
meeting på våren och NAISS User Forum på hösten. Styrgruppen 
uppdrar till Björn Alling och AnnaCarin Hallin att i samråd med 
Chalmers besluta om datumen där användarmötet bör ske i mitten av 
oktober 2025. 
 

12. 

 

Övriga frågor 

Frågan om drift av gamla system när Arrhenius är i drift togs upp och 
diskuterades.  
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11. 

 

Nästa möte 

2024-12-11 kl.09.00-11.00 via zoom.  
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